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HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr 
11, 2006. 

 
Tid: Torsdag 12 oktober 2006, kl. 14-16.45. 
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.  
 
Justeras: 
 
 
Lasse Gustafsson                  Elisabeth Bergvall 
 
 
Närvarande:  
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Lasse Gustafsson, mötets ordf. (NHR), Elisabeth 
Bergvall (R), Dagny Mörk (SRF) och Carin Priklonsky 
(HRF). 
 
Förhinder: Ken Gammelgård (DHR), Åsa Jansson 
(RBU) och Hjördis Stolt (Astma och allergi). 
 
Tjänstemän: Markkontoret (MK): Koki Hjelmström. 
Trafikkontoret (TK): Mats Freij, Lennart Klaesson, 
Lennart Nilsson (sekr.) och Anke Xylander. 
Stadsbyggnadskontoret (SBK): Cristina Björn. 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Mötets ordförande och Elisabeth Bergvall utses. 
 
§ 3. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet. 
Rådet påtalar behovet av visuellt utrymningslarm. 
Skrapljud vid förflyttning av stolarna kan förhindras med 
påklistrade ”tassar”. Ljudet är kraftigt och påfrestande 
för personer med hörselhjälpmedel.     
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§ 4. Protokoll för sammanträdena 2006-08-24 och 
2006-09-14.  Anmäls. 
 
§ 5. Protokoll från Kollektivtrafikutskottets 
sammanträde 2006-08-24. Anmäls.  
 
§ 6. Utdrag ur protokoll fört vid sammanträde med 
Kommunstyrelsen om Funktionshinder-
ombudsmannens årsrapport för 2005. Anmäls. 
 
§ 7. Broschyr om rådet.  
Mats Freij framför att frågor om tillgänglighet 
fortlöpande integreras i förvaltningarnas verksamhet. I 
första hand har det varit en inriktning på den yttre 
fysiska miljön men satsningar görs också på den inre 
miljön. Riktlinjer och tillgänglighetsplaner har tagits 
fram. Teknikutveckling mm pågår. S:t Julian-priset delas 
ut. Samarbete sker med SL om kollektivtrafiken.  
 
När det gäller broschyr för att uppmärksamma  
rådets funktion och möjlighet till ökat inflytande bör 
istället frågan uppmärksammas hos 
förvaltningsledningarna. Förtroendevalda och tjänstemän 
bör få mera kunskap om de behov som finns hos 
medborgare med funktionshinder. Rådets synpunkter bör 
efterfrågas i högre grad än vad som gjorts hittills. De 
beslut som fattas av politikerna bör följas upp och en 
policy skapas hos handläggarna. 
 
Rådet anser att det som framförts av Mats Freij är ett 
mera konstruktivt sätt att förbättra arbetet  
med frågor som är viktiga för personer med 
funktionshinder än att färdigställa en broschyr.  
 
Rådet ser positivt på en ökad kontakt med SL om  
kollektivtrafiken.  
 
§ 8. Information om planerna för 
Nationalstadsparken. (Samrådsförslag till 
Översiktsplan – Stockholmsdelen). 
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Ordföranden meddelar att Kommunstyrelsens 
handikappråd kommer att svara på remissen. 
 
Koki Hjelmström omtalar att MK sammanställer 
kontorets allmänna synpunkter om användning i sitt svar 
på remissen. Hänvisning till Stadens riktlinjer för 
tillgänglighet görs i exploateringsavtalen.   
 
Cristina Björn informerar om förslaget. Översiktsplanens 
övergripande mål är att bevara och vidareutveckla 
Nationalstadsparken som ett levande historiskt landskap 
i staden och regionen. Särskilda värden är det historiska 
landskapet, landskap för växt och djurliv och 
rekreationsliv. 
 
När det gäller möjligheten för alla att nyttja de större 
sammanhängande parklandskapen och naturmiljöerna  
nämns att flera stråk behöver utvecklas så att de blir 
framkomliga även för människor med funktionshinder 
och att entréer till dessa områden från stadsbebyggelsen 
liksom förbindelser mellan områdena behöver förbättras. 
Samrådsförslaget söker ge vägledning för 
rekreationsplaneringen inom dessa i huvudsak statligt 
ägda områdena.   
 
Rådet framhåller betydelsen av att staden strävar efter  
att området ges en bra tillgänglighet, orienterbarhet etc. 
och att även krav ställs på staten om detta.  
  
§ 9. Information om kampanjen riktad till 
näringslivet (S:t Julianpriset). 
Lennart Klaesson informerar om arbetet med S:t Julian-
priset. En kampanj för att göra allmänheten uppmärksam 
på priset ska ske 6-19 november. Priset delas ut till några 
som allmänheten har föreslagit. Man ska ha gjort något 
förtjänstfullt för att höja standarden på lokalerna eller i 
verksamheten. Det betyder alltså inte att allt ska vara 
perfekt ur tillgänglighetssynpunkt mm. En referensgrupp 
förbereder uttagningen.  En jury, som består av 
representanter för arkitekter, fastighetsägare,  
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handikapporganisationer,  näringslivet och staden, utser 
vinnarna.  
 
§ 10. Arbetet med Stockholm en stad för alla. 
Lennart Klaesson talar om att arbetet med riktlinjerna 
fortsätter. Förslaget har nu varit på kontorsremiss och 
ska nu bearbetas ytterligare. Ärendet ska därefter 
behandlas i berörda nämnder och sedan tas upp i KF. 
Rådet ska ges tillfälle att yttra sig över förslaget innan 
det tas upp i nämnderna. 
 
§ 11. Enkät som görs som en del i en magisterkurs i 
politisk kommunikation. Syftet är att se hur 
handikapprådens ledamöter anser arbetet fungerar 
utifrån möjligheter till påverkan. Enkäten kommer 
från Föreningen Autism i Stockholm. 
Enkäten hade utsänts till rådet.   
Rådet anser att undersökningen kan bli värdefull i arbetet  
och vill gärna svara på enkäten.  
   
§ 12. Gångstråk framför Servicehuset vid 
Rinkebyplan. Fråga som det lokala Handikapprådet vill 
att Trafiknämndens råd bevakar. Pensionärsrådet och 
Handikapprådet i Rinkeby arbetar för att gångstråket 
framför servicehuset vid Rinkebyplan ska få en bättre 
lösning. Snö och is på gångstråket orsakar olyckor och 
personer med funktionshinder har svårt att ta sig till taxi. 
Stadsdelsförvaltningen anser att en överbyggnad inte är 
lämplig och föreslår att TK installerar markvärme.  
 
Anke Xylander meddelar att investeringspengarna inte 
finns i Trafiktjänstens budget men att driftpengarna är 
det stora problemet. Att täcka en engångskostnad är 
oftast lättare än återkommande kostnad som drift och 
underhåll innebär.  
 
Rådet anser att frågan om tillfredsställande   
entréförhållanden vid t ex  äldreboenden är ett allmänt 
problem som framför allt måste bevakas vid 
nybyggnation. 
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Rådet beslutar att återkomma till problemet i Rinkeby 
efter kontakter med det lokala rådet. 
 
§ 13. Övriga frågor.  
a) Utrymning i vägtunnlar. 
Vice ordföranden kontaktar Vägverket.  
 
b) Strömkajen. 
Waxholmsbolagets handikappråd vill att rådet ser på det 
förslag till förnyelse som enligt uppgift är aktuellt. 
 
c) Handläggningen av enkelt avhjälpta hinder.  
Rådet önskar en redovisning av SBK.  
 
§ 14. Nästa sammanträde. 
Torsdagen den 26 oktober 2006 kl. 14.00-16.30. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson 
Sekreterare 


